
Protokół Nr LVIII/10
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 29 lipca 2010 roku

Otwarcie obrad     – godz. 1507 
Zamknięcie obrad – godz. 1648

Ad.1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne  –  w  sesji  uczestniczyło  12  radnych  (lista  obecności  radnych,  lista 
obecności  sołtysów  i  lista  obecności  gości  zaproszonych  stanowią  załączniki  do 
protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4

Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  sesji  RM  z  dnia  30  czerwca  2010  roku  i 
przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

Nie wniesiono uwag do protokołu z sesji nadzwyczajnej RM z dnia 13 lipca 2010 roku 
i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
głosowało 12   radnych:   za – 11   przeciw – 1   wstrzymało się – 0.

Ad. 6

Przewodniczący RM zapytał  czy są uwagi i  propozycje do dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

O godz. 1510  liczba radnych zwiększyła się do 13 w obradach uczestniczy Barbara 
Siemczonek.

Burmistrz wniósł o wprowadzenie do porządku obrad:
1. Druk Nr 4, tj. projekt uchwały w sprawie uwzględnienia skargi 
2. Druk  Nr  5  tj.  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  Nr  XVIII/87/07  Rady 

Miejskiej  w  Radkowie  z  dnia  29  grudnia  2007  roku  w  sprawie  zasad 
gospodarowania nieruchomościami



3. Druk Nr 6 tj.  projekt  uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie 
gminy Radków na 2010 rok. 

Burmistrz uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały Druk Nr 6, wyjaśnił, że zmiany są 
konieczne,  aby zabezpieczyć środki  na remont centralnego ogrzewania na kwotę 
68.000,00  zł  w  budynku  szkolnym  Ścinawce  Dolnej  oraz  kwotę  16.000,00  zł  na 
wykonanie bariery energochłonnej wzdłuż drogi na zalewie i na wzmocnienie kilku 
odcinków drogowych.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza: 
głosowało 13 radnych:   za – 13  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 7
O godz. 1518  liczba radnych zwiększyła się do 14 w obradach uczestniczy Ryszard 
Markowicz.

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 30 czerwca 2010 roku 
do 28 lipca 2010 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

J.  Pabian  –  odniósł  się  do  sprawozdania  Burmistrza  w  sprawie  zbiornika 
retencyjnego  w  Ścinawce  Górnej  -  radny  poprosił  o  przypomnienie  lokalizacji, 
pojemność oraz czas wykonania inwestycji.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  dotyczy  to  małych  zbiorników  budowanych  przez 
Nadleśnictwo na rzekach, stawach na terenie lasów Nadleśnictwa Jugów. Burmistrz 
odczytał lokalizacje zbiorników retencyjnych na terenie gminy. 

J. Gorczycki – radny jest przerażony i pełen niepokoju, że poszedł pierwszy wagon a 
już na wstępie łamane jest prawo.

Burmistrz - też nie jest zadowolony z takiego działania. W załadunku nie uczestniczył  
prezes,  dyr.,  który  nie  pilnował  załadunku,  istnieje  duże  ryzyko  zapylenia,  brak 
przenośnika. Burmistrz nie popiera tego wyścigu, zasygnalizował, że pójdzie z gminy 
interwencja do inwestora, bo jest zagrożenie dla samej decyzji.

M. Gancarski – poprosił o zorganizowanie transportu do wywiezienia nieczystości po 
oczyszczaniu rzeki.

Burmistrz – zapytał dyr. M. Perskiego, co z tym zrobi. 

M. Pejski – zapewnił, że jutro zostanie uprzątnięte.

Burmistrz – skrytykował prace pracowników z prac interwencyjnych, Burmistrza prosi 
o powiadamianie o niepokojących incydentach, poprosił wszystkich o pomoc. 

O godz. 1607 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1616

 
Po przerwie w obradach uczestniczy 13 radnych na sali nie jest obecny B. Kuczyński.



Ad. 8

Druk NR 1 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ratno Górne

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  projekt  uchwały  dotyczy  planu  odnowy  Ratna  Górnego, 
została  opracowana  koncepcja  przez  młodych  architektów  i  trwają  prace  nad 
projektem technicznym. Plan został pozytywnie przyjęty przez mieszkańców Ratna 
Górnego, jutro plan zostanie zawieziony do Wrocławia.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:  za – 13     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

Druk NR 2 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i Gminy Radków

Burmistrz – wniósł o przyjęcie projektu uchwały w przedstawionym brzmieniu, dodał 
tylko, że zawsze istnieje możliwości współfinansowania jednak w gminie prowadzone 
są  duże  inwestycje  i  budżet  jest  napięty,  nie  ma  rezerw.  Burmistrz  uważa,  że 
kalkulacja  przedłożona  przez  dyr.  GZUP  sporządzona  jest  właściwie,  Burmistrz 
poprosił dyr. M. Perskiego o szczegółowe i techniczne wyjaśnienie. 

M. Pejski – dyr. GZUP w Radkowie - przedstawił propozycje ceny brutto wody 2,74 i  
odbiór ścieków 4,49 oraz wzrost w stosunku do roku ubiegłego woda 3,75% a ścieki 
2,37%.

J. Gorczycki – zapytał, jaki jest zysk w przeliczeniu do roku ubiegłego.

M.  Pejski  –  poinformował,  że  za  ścieki  nie  ma  zysku  a  za  wodę  jest  szansa 
uzyskać120 tys.

A. Kukurba – zarzucił, że co roku są podwyżki wody a woda cieknie hydrantami po 
polach a pieniądze za wodę idą do jednego worka. Radny uważa, że pieniądze za 
wodę  powinny iść  na  osobny budżet,  które  będą przeznaczone na modernizację 
wodociągów. Radny jest przeciwny podwyżką.



M. Pejski – wyjaśnił, że kalkulacja kosztów wody liczona jest w księgowości w dziale 
wodno - kanalizacyjnym a inne działy nie są wliczane. 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna nie wypracowała stanowiska.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  przy  jednym  głosie 
wstrzymującym się.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki negatywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały przy dwóch głosach za i trzech głosach przeciwnych.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały przy jednym głosie przeciwnym.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, przy jednym głosie przeciwnym i jednym 
głosie wstrzymującym się.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:  za – 4     przeciw – 4     wstrzymało się – 4 uchwała  nie  
została przyjęta.

J. Gorczycki – zarzucił Przewodniczącemu RM, że nastąpiła faza, w której się nie 
orientuje i nie wie, co robić.

Przewodniczący RM – uchwała została nierozstrzygnięta, zapytał radcę prawnego, 
jaki jest sposób rozstrzygnięcia.

S. Hajłasz- zaproponował reasumpcję głosowania.

Przewodniczący RM poprosił o ponowne głosowanie.

J.  Gorczycki  –uważa,  że  uchwała  została  głosowana  i  drugi  raz  się  nie  głosuje, 
poprosił radcę prawnego o rozstrzygnięcie.

A. Kukurba – w statucie jest zapisane, co się robi.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  każde  głosowanie  musi  być  rozstrzygnięte  uchwała 
zdecydowanie musi przejść większością głosów musi być wyraźne rozstrzygnięcie 
tak  mówi  Statut  a  uchwała  została  nie  przyjęta.  Burmistrz  odczytał  §  67  Statutu 
Gminy Radków. 

DRUK NR 3 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy 
Radków

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu uchwały.

Burmistrz – poprosił o kierowanie pytań do Sekretarza gminy.



Sekretarz gminy – poinformowała, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany na 
posiedzeniach komisji, jeżeli będą pytania to się do nich odniesie.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:  za – 13     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 4 w sprawie uwzględnienia skargi 

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu uchwały.

Burmistrz poprosił o przyjęcie w przedstawionej konstrukcji Druk nr 4 i 5 w których  
zostaną wprowadzone zmiany i przyjmuje je z pokorą.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:  za – 13     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 zmieniający uchwałę Nr XVIII/87/07 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 29 grudnia 2007 roku w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:  za – 13     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.



DRUK NR 6 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2010 
rok

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  w  projekcie  uchwały  zabezpieczono  środki  w  kwocie 
66.000,00 zł.  na usuwanie skutków klęsk żywiołowych  polegających na remoncie 
obiektów  infrastruktury  technicznej,  zniszczonych  oraz  uszkodzonych  podczas 
powodzi, kwota 16.000,00 zł. niezbędna jest na wykonanie barier energochłonnych 
wzdłuż drogi na zalewie w Radkowie oraz kwotę 68.000,00 zł. na remont centralnego 
ogrzewania w budynku szkolnym Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Ścinawce 
Dolnej.  Dokonuje się zwiększenia planu dochodów budżetu o kwotę 93. 491,00zł. 
związane  z  wpływami  opłat  eksploatacyjnych  oraz  o  kwotę  56.  509,00  zł.  zwrot 
utraconych przez gminę dochodów z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości w 
parkach narodowych za rok 2009. Plan budżetu gminy po stronie dochodów wynosi 
37.548.105,75 zł. oraz po stronie wydatków 38.007.298,75 zł. Burmistrz poprosił o 
przyjęcie projektu uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 13 radnych:  za – 13     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

Ad. 9
Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy.

J. Gorczycki – mieszkańcy Tłumaczowa pytają za jego pośrednictwem jak wygląda 
sprawa budowy kolektora ściekowego. 

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  kiedy  zostanie  przyjęty  plan  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  miejscowości  Tłumaczów,  należy  zlecić  wykonanie  projektu 
technicznego  budowy  kanalizacji  sanitarnej  dla  Tłumaczowa  z  wpięciem  do 
istniejącej kanalizacji w Ścinawce Górnej jest to najważniejsze zadanie po przyjęciu 
planu zagospodarowania przestrzennego.

Ad. 10
Interpelacje radnych.
Nie było

Ad. 11
Sprawy różne.

Przewodniczący  RM  –  odczytał  pismo  państwa  Butrym  w  sprawie  wykupu 
mieszkania  skierowane  do  Komisji  Rewizyjnej,  odczytał  odpowiedz  Komisji 
Rewizyjnej i propozycje odpowiedzi Rady. 
 
J. Gorczycki – zarzucił niestosowne zachowanie na sesji nadzwyczajnej w stosunku 
do radnego i Rady. Jako Przewodniczący nie przedstawił projektu uchwały, co może 
zostać zaskarżone.  

Przewodniczący  RM  uchwała  została  zgodnie  z  prawem  przegłosowana  a 
REGIOPLAN na zebraniach omawiał plan miejscowy.  

Ad. 12



Po wyczerpaniu  porządku obrad  Przewodniczący RM zamknął  obrady LVIII  sesji 
Rady Miejskiej. 

   Protokołowała: Przewodniczący
 Lucyna Połowczuk   Rady Miejskiej w Radkowie

           Marian Gancarski


